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Prisotni člani Sveta članic COBISS: 

 

- Miro Tržan, Mestna knjižnica Ljubljana 

- Boris Rifl, Narodna in univerzitetna knjižnica, Ljubljana 

- Mojca Markovič, Knjižnica tehniških fakultet, Maribor 

- Mag. Branka Kerec Prekoršek, Univerzitetna knjižnica Maribor 

- Dr. Uroš Kunaver, Centralna tehniška knjižnica Univerze v Ljubljani; ZOOM 

- Mateja Švajncer, Slovenska akademija znanosti in umetnosti, Ljubljana; ZOOM 

- Vanja Šuligoj, Goriška knjižnica Franceta Bevka, Nova Gorica; ZOOM 

- Andrej Kastrin Univerza v Ljubljani, Medicinska fakulteta; ZOOM 

- Darja Roškar, OŠ Danile Kumar, ZOOM 

 

 

Predstavniki IZUM: 

- Dr. Aleš Bošnjak, direktor IZUM 

- Mateja Tratnjek Petre 

 

Predsednik Sveta članic COBISS je pozdravil vse prisotne člane na seji ter predstavil dnevni red 

seje, ki so ga člani soglasno potrdili: 

 

1. Poročilo o delu IZUM-a za leto 2024  

2. Letni Program dela in finančni načrt za leto 2025 

3. Razno 

 

 

K točki 1 

 

Predsednik Sveta članic COBISS predal besedo dr. Bošnjaku, direktorju IZUM, da predstavi 

Poročilo o delu IZUM-a za leto 2024. 

 

Direktor IZUM je povedal, da so sodelavci IZUM-a v letu 2024 imeli številne izzive in opravili 

veliko stvari. V poročilu o delu je izpostavil štiri glavne vidike, in sicer: 

 

- glavne dosežke, 

- finančni vidik, 

- kadrovski vidik in 

- promocijski vidik. 

 

Direktor IZUM je posebej izpostavil: 

 

- Sodelovanje z ARIS-om ter razvoj aplikacij DigitalForms in SICRIS 3.0. 

- Pripravo koncepta za vpeljavo entitetno-relacijske katalogizacije; IZUM pripravlja entitete, 

da bi z NUK-om lahko prešli na RDA model. NUK bo določil model uporabe, IZUM pa 

tehnološki vidik. 

- Razvoj nove generacije programske opreme COBISS+ gre za spletno aplikacijo, ki je 

prilagojena tudi mobilnim napravam. 
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- Razvoj nove platforme za izposojo e-knjig, kjer je IZUM naredil tehnološki del za COBISS 

Ela. Sodelavci IZUM-a so začeli delati lastni brskalnik, e-bralnik za lažjo izbiro, izposojo in 

nalaganje e-knjige na mobilne naprave. 

- Nadaljevanje razvoja COBISS Lib; v začetku leta 2024 so bile težave z odzivnostjo, ki so že 

bile odpravljene. 

- Nadaljnji razvoj portala eTorba in eUrejevalnika, na tem področju je bilo vse narejeno. 

- Obogatitev normativnih baz, tako baze CONOR z zapisi za dela in izrazne oblike kot tudi 

baze SGC z dodatnimi zapisi za manj pokrita področja. 

- Naslednji mejnik koordinacije katalogizacije in katalogiziranja gradiva šolskih knjižnic 

(4.800 bibliografskih zapisov).  

- Statistične preglednice za potrebe Ministrstva za vzgojo in izobraževanje pri šolskih 

knjižnicah. 

 

Direktor IZUM je predstavil glavne sklope nalog instituta: 

 

- vzajemna katalogizacija,  

- COBISS+, 

- lokalne aplikacije, 

- podpora procesom raziskovalne dejavnosti, 

- aplikativna infrastruktura, 

- E-TORBA, 

- mednarodno razvojno sodelovanje v državah zahodnega Balkana, COBISS.net. IZUM je 13 

let financiral Albanijo v celoti, nato pa smo z Akademijo za znanost podpisali krovno 

pogodbo in oni so sedaj NCC center. 

 

Po predstavitvi je direktor IZUM povedal, da je bilo poročilo že predstavljeno in sprejeto na seji UO 

IZUM. 

 

V razpravi, ki je nato sledila, so člani Sveta članic COBISS govorili o: 

- COBISS Lib in težavah na različnih mestih, ker ne morejo povezati perifernih enot, direktor 

IZUM-a je povedal, da želi, da se ugotovi težava; 

- za RDA bo potrebno veliko napora, saj gre za precejšnjo spremembo in zahtevno 

implementacijo ter prilagajanje trenutnega formata.  

Direktor IZUM meni, da bo potrebno veliko sodelovanja med NUK in IZUM. IZUM bo 

nudil podporo, pripravil je ER modul, katalogizacija in uporabniški sistem pa sta v domeni 

NUK-a; 

- predstavnik NUK Boris Rifl opozori na vprašanje »nepovezanih zapisov«  (000e=only), ki 

jih je kljub opravljeni redakciji še vedno veliko in predlaga večjo programsko podpro, ki bi 

olajšala »ročno čiščenje«. 

- v zvezi s pripravo letnih statistik se je veliko knjižnic posluževalo COBISS3, ki pa se bo s 

1. 6. 2025 ukinil. Postavilo se je vprašanje, ali bo COBISS LIB s statističnimi preglednicami 

po tem datumu brezhibno deloval. Direktor IZUM je povedal, da je IZUM na to opozorjen in 

bo preveril vse, preden se COBISS3 izključi. 
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K točki 2 

 

Predsednik Sveta članic COBISS je prosil direktorja IZUM, da predstavi Program dela in finančni 

načrt za leto 2025 ter mu dal besedo. 

 

Direktor IZUM je povedal, da so v programu dela napisane enake naloge, ki potekajo že več let, saj 

so zahtevne. Poudaril je, da bo IZUM s 1. 4. 2025 izdal DigitalForms ob tem pa bo stara verzija 

delovala še naprej. Čez en mesec pa bo IZUM izdal portal za E-knjige. Poudaril je sodelovanje 

IZUM-a na evropskem razpisu za Tovarno umetne inteligence in v ločenem razpisu za dobavo 

novega superračunalnika s podporo rešitvam umetne inteligence. 

V nadaljevanju je direktor IZUM povedal, da so vsebinski sklopi v programu dela enaki kot pri 

poročilu, prav tako so enake tudi razvojne in projektne naloge.  

 

Izpostavil je: 

 

- izboljšanje kibernetske varnosti, IZUM vsako leto izvede penetracijski test, da se lahko 

ugotovijo morebitne pomanjkljivosti. 

- Uredniški odbor za spletne strani in nacionalno strategijo odprtega tipa. 

- Tuje baze podatkov in servisi postajajo vse dražje, zato bo IZUM letos morda prekinil 

sodelovanje z OCLC in World Cat, morda bi ju nadomestili z brezplačnimi ponudniki, 

zapisov je namreč zelo malo in te storitve so na voljo tudi drugje. ISSN deluje po drugačnem 

principu. 

 

V razpravi so člani Sveta članic COBISS povedali, da sta dokumenta dobro zastavljena in da 

posamezne institucije, iz katerih prihajajo člani Sveta članic COBISS, z IZUM-om dobro 

sodelujejo. V zvezi s Sloveniko in podatki v bibliografskih bazah je direktor IZUM menil, da bo 

treba določiti strategijo in najti presečnico. 

 

Sklep: Člani Sveta članic COBISS se seznanijo s Poročilom o delu IZUM-a za leto 2024 in  

Programom dela in finančni načrt za leto 2025.  

 

 

 

Seja je bila zaključena ob 13.20 uri.                                                     

  

                      

                                                                                                                          Miro Tržan  

Predsednik Sveta članic COBISS 


